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Deutsch A1.1  

Vorkenntnisse 

Prerequisites 
None – keine 

Lehrbuch 

Textbook  

Das Leben A1  

Deutsch als Fremdsprache  

Kurs- und Arbeitsbuch  

ISBN 978-3-06-122089-1 

Kapitel 1-8 
 

Grammatik aktiv A1-B1  

ISBN: 978-3-06-122964-1 

  

Kursinhalt 

 

Course contents 

 

Topics – Themen 

Greeting and introducing oneself; personal information; places, countries and 
languages; ordering and paying; food; daily routines and telling the time; invitations; 
directions and means of transportation; job, leisure and hobbies; studying. 

Begrüßung und Vorstellung; Angaben zur Person; Orte, Länder und Sprachen; 
bestellen und Zahlen; Essen; Tagesabläufe und Uhrzeiten; Einladungen; 
Wegbeschreibungen und Verkehrsmittel; Beruf, Freizeit und Hobbys; Studium. 

Having completed this course, learners can 

• greet and say goodbye in everyday situations; 

• describe themselves, say what they do for a living, and where they live; 

• ask for and provide basic personal information in writing; 

• ask and answer simple, direct questions about personal details; 

• use simple, mostly isolated expressions to talk about people and places; 

• understand simple informational material, short descriptions with visual 
support, and basic instructions; 

• use numbers, quantities, prices, and tell the time. 

Nach dem Besuch dieses Kurses kann man 

• sich begrüßen und verabschieden; 

• sich selbst beschreiben und sagen, was er/sie beruflich tut und wo er/sie 
wohnt; 

• schriftlich Informationen zur Person erfragen oder weitergeben; 

• einfache, direkte Fragen zur Person stellen und beantworten; 

• sich mit einfachen, meist isolierten Wendungen über Menschen und Orte 
äußern; 

• einfacheres Informationsmaterial und kurze Beschreibungen mit visueller 
Unterstützung und Anweisungen verstehen; 

https://www.cornelsen.de/produkte/das-leben-kurs-und-uebungsbuch-a1-gesamtband-9783061220891
https://www.cornelsen.de/produkte/grammatik-aktiv-verstehen-ueben-sprechen-uebungsgrammatik-a1-b1-9783061229641


 

v. 08.08.2025 

 

 

• Zahlen-, Mengen-, Preisangaben und Uhrzeiten verwenden. 

Grammar – Grammatik 

Wh-questions; regular verbs in the present tense; the verb to be; definite, indefinite 
and no articles in the nominative and accusative cases; negation with not and negative 
article;  plural forms; separable verbs; possessives in the nominative; simple past 
(Präteritum) of to be and to have; ordinal numbers; prepositions; modal verb can. 

W-Fragen; regelmäßige Verben im Präsens; das Verb sein; bestimmter, unbestimmter 
und Null-Artikel im Nominativ und Akkusativ; nicht und kein; Plural von Nomen; 
trennbare Verben; Possessiva im Nominativ; Präteritum von sein und haben; 
Ordnungszahlen; Präpositionen; Modalverb können. 

 


